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Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

                             konaného dňa 15.06.2015 

 

Prítomní: 
(podľa prezenčnej listiny)  

 

Program: 

1. Oponentúra 1. časti kroniky mesta za rok 2014 

2. Priebežná informácia o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov 

3. Vyhodnotenie činnosti komisie a aktivity členov za I. polrok 2015 

4. Návrh plánu práce komisie na II. polrok 2015 

5. Rôzne 

  

Otvorenie 

Mgr. Peter Kolek – predseda komisie privítal všetkých prítomných členov a hosťov na 

zasadnutí Komisie kultúry  a medzimestských vzťahov. Ospravedlnil p. Vargovú, ktorá bola 

PN a ktorá sa dopredu ospravedlnila. Komisia bola uznášaniaschopná. Mgr. Kolek P. prečítal 

prítomným program zasadnutia, ktorý bol jednomyseľne schválený. 

 

1. Oponentúra 1. časti kroniky mesta za rok 2014 

Mgr. Peter Kolek privítal kronikára mesta Galanta, pána Juraja Pekaroviča a poďakoval mu 

za spracovanie predloženej časti kroniky.  

Pán Pekarovič sa ospravedlnil za to, že kronika je tentokrát spracovávaná na etapy, ale je to 

z dôvodu choroby a operácie. Spracované časti Kroniky mesta Galanta 2014 boli komisii 

doručené pred zasadnutím a nespracované časti budú predložené na septembrovom zasadnutí 

Komisie kultúry  a medzimestských vzťahov. Pán Pekarovič vysvetlil prítomným postup 

písania kroniky (rukopis, tlač spracovaných rokov, príprava titulnej strany a zviazanie po 4 – 

5 rokoch do jednej publikácie). Zdôraznil, že v meste Galanta prebieha každoročne množstvo 

akcií a o všetkých sa nedá písať, ale sú heslovite spomenuté (mená účinkujúcich alebo 

zodpovedných a názov akcie, ktorá sa uskutočnila) a viac informácií je spomenutých len pri 

niektorých akciách.  

Mgr. Peter Kolek sa pýtal na 10.12.2014, kedy Galantu navštívili prezident SR Andrej Kiska 

a prezident Maďarska János Áder, nakoľko sa mu zdá jedna veta v kronike o tejto významnej 

udalosti málo a bolo by vhodné dopísať ešte dve – tri vety.  

Pán Pekarovič poďakoval za pripomienku a prisľúbil doplnenie tejto informácie.  

Tak isto pán PaedDr. Černý podotkol, že je to symbolika a treba ju v kronike viac rozviesť. 

Mgr. Ján Kolek sa pýtal na úvod kroniky, či ho budú tvoriť pozvánky, príhovory a pod. 

Pán Pekarovič vysvetlil, že po odsúhlasení kroniky Komisiou kultúry  a medzimestských 

vzťahov prejde kronika jazykovou úpravou. Samostatnú časť v nej tvoria prílohy, lebo 

v kronike nesmú byť fotografie. Všetky pozvánky a fotografie sa na MsÚ archivujú, sú 

triedené a využívané pri tvorbe kroniky. 

Mgr. Ján Kolek sa pýtal, ktoré ročníky kroniky sa evidujú, kedy bola napísaná prvá kronika 

mesta Galanta. 

Pán Pekarovič – zväzok č. 1 písal pán Štefan Sekáč, a to po 2. sv. vojne. 

Mgr. Peter Kolek – spýtal sa pána Pekaroviča, či má nástupcu, kto by po ňom prebral 

mestskú kroniku a pokračoval v jeho práci. Zatiaľ sa ešte nikto nehlásil na túto prácu. 

Mgr. Ján Kolek sa pýtal na civilné pohreby, koľko ľudí v meste ich robí. 
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Pán Pekarovič – civilné pohreby na vysokej úrovni robí pre mesto Galanta už roky pani 

Katonová s dcérou zo Sládkovičova. Ešte doplnil informáciu, že do kroniky boli zapracované 

pripomienky z predchádzajúcich zasadnutí. 

Uznesenie: Komisia kultúry  a medzimestských vzťahov prerokoval bod č. 1 za rok 2014 

s nasledovnými pripomienkami: 

- Ďalšia časť oponentúry bude Komisia kultúry  a medzimestských vzťahov prejednávať na 

septembrovom zasadnutí s prítomným pánom Pekarovičom.  

- Komisia kultúry  a medzimestských vzťahov odporúča mestu Galanta, aby hľadala 

s výhľadom do budúcnosti človeka, ktorý by mohol postupne prevziať túto agendu. 

Uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

 

2. Priebežná informácia o príprave XXXI. ročníka Galantských trhov 

Mgr. Ján Kolek stručne zhrnul dianie okolo prípravy Galantských trhov za posledné 2. 

týždne: 

- celý program je ucelený a zazmluvnený 

- je pripravená organizácia Galantských trhov 

- do 20.06.2015 treba odovzdať všetky podklady na akcie, aby boli spropagované (plagáty, 

reklama v novinách) 

- spoplatnenie akcií prebiehajúcich v Amfiteátri (upozornenie v Galantských novinách 

a vysvetlenie, prečo je to tak) – výťažok využitý na skvalitnenie kultúrnych programov 

- mesto dostalo podklady na verejné obstarávanie – zabezpečiť ozvučenie a SBS.  

Mgr. Barcziová doplnila, že v priebehu tohto týždňa (25. kalendárny týždeň) by toto verejné 

obstarávanie malo byť zrealizované. 

Mgr. Ján Kolek – ak sa tento týždeň verejné obstarávanie nevyrieši, MsKS si najme 

externého dodávateľa. 

Mgr. Maťašovský taktiež musel na verejné obstarávanie najať externého dodávateľa, 

nakoľko sa na MsÚ ohľadom verejného obstarávania ½ roka nič neuskutočnilo. 

Takáč Zsolt navrhol počkať do konca týždňa a konať podľa návrhu Mgr. Jána Koleka.  

Mgr. Ján Kolek sa ďalej pýtal, v akom stave je rekonštrukcia Neogotického kaštieľa v parku, 

aby neboli ohrozené podujatia na nádvorí NGK. Má síce náhradné riešenie, ale optimálne je 

riešenie momentálne navrhnuté. 

Zsolt Takáč – čaká sa na vyjadrenie z ministerstva. Koncom týždňa by mala byť spätná 

väzba – zmluva, ktorú by malo MsZ odsúhlasiť. S rekonštrukciou sa môže začať najskôr  

10. júla. Tento týždeň sa majú stretnúť partneri podujatia v Severnom krídle NGK a bližšie 

dohodnúť podmienky (časový harmonogram prác, obmedzenia pre Galantské trhy). Ďalej 

uviedol, že vrchné poschodie by mohlo byť k dispozícii po odobrení pamiatkovým úradom 

a bolo by navrhnuté pre účinkujúcich. Dolné poschodie by mohli využiť záhradkári. 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov prerokovala informácie 

o Galantských trhoch 2015 s nasledovnými pripomienkami: 

- Pokiaľ sa v týždni 15. – 19.06.2015 nezrealizuje verejné obstarávanie, Komisia kultúry a 

medzimestských vzťahov odporúča riešiť dodávateľov zvukovej a svetelnej techniky a SBS 

prostredníctvom externej firmy na verejné obstarávanie. 

- Kvôli možnosti využitia nadzemného poschodia NGK pozvať riaditeľa MsKS a vedúceho 

stavebných prác. 

Uznesenie bolo jednomyseľne schválené. 

 

3. Vyhodnotenie činnosti komisie a aktivity členov za I. polrok 2015 

Mgr. Peter Kolek informoval prítomných o účasti členov Komisie kultúry  a 

medzimestských vzťahov na zasadnutiach v I. polroku 2015 a o svojom návrhu na vyplatenie 
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odmien pre členov komisie – odborníkov z radov občanov za I. polrok 2015. Navrhnuté 

odmena pre pani Vargovú sa musí upraviť, nakoľko nebola prítomná na tomto zasadnutí.  

Spolu sa uskutočnilo 7 zasadnutí, na ktorých sa členovia zúčastnili v nasledovných počtoch: 

Mgr. Peter Kolek – 7x, PaedDr. Peter černý – 4x, Takáč Zsolt – 6x, Vargová Janette – 6x, 

Mgr. Maťašovský Ladislav – 7x, Mgr. Ján Kolek – 6x, Mézes Rudolf – 4x. 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov vyhodnotila účasť členov Komisie 

kultúry  a medzimestských vzťahov na zasadnutiach v I. polroku 2015 bez pripomienok 

a odmeňovanie členov bude na základe návrhu predsedu komisie alikvotnou čiastkou . 

 

4. Návrh plánu práce komisie na II. polrok 2015 

Mgr. Peter Kolek predstavil prítomným návrh Plánu práce Komisie kultúry 

a medzimestských vzťahov na II. polrok 2015. Plán bol jednomyseľne odsúhlasený. 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov prerokovala návrh Plánu práce 

Komisie kultúry a medzimestských vzťahov na II. polrok 2015 a schvaľuje ho bez 

pripomienok.  

 

5. Rôzne 

Mgr. Peter Kolek predstavil prítomným projekt OZ Myšlienka – Hudobné leto v meste. 

Plánovaná realizácia projektu je v mesiacoch jún – august 2015 v meste Galanta. Cieľom 

projektu je zdvihnúť úroveň kultúrneho diania v meste a vzbudiť záujem obyvateľov mesta 

o kultúru a umenie, a to prostredníctvom pravidelných živých vystúpení hudobníkov rôzneho 

zamerania a žánru a umiestnením verejného piana v centre mesta. 

Mgr. Ján Kolek – na zhodnotenie prínosu projektu si ho treba bližšie naštudovať, ale mesto 

už má na toto leto kultúrny program (skenované podklady po zasadnutí komisie elektronicky 

zaslané všetkým členom). 

Zsolt Takáč – pre zrealizovanie projektu treba nájsť vhodné miesto v meste (Mierové 

námestie nie je vhodné), zabezpečiť ochranu pre piano a vytvoriť preň dôstojné pódium. 

Navrhol ako jedno z vhodných miest Mierové námestie, kde by sa odstránila fontána a na jej 

mieste postavilo pódium pre piano, alebo ho umiestniť v parku vedľa sochy Z. Kodálya, kde 

by sa musela urobiť úprava zelene a prostredia vôbec. Kvôli časovej tiesni a neskoro 

odovzdanému projektu sa však tento rok určite neuskutoční. 

PaedDr. Černý navrhol obyvateľov informovať prostredníctvom médií už od januára 2016 

o tomto projekte a nájsť vhodné miesto. 

Mgr. Peter Kolek navrhol, aby OZ Myšlienka predložilo návrh projektu na budúci rok 

a piano umiestniť k reštaurácii Mosquito Cocktail and Music Bar. 

Uznesenie: Komisia kultúry a medzimestských vzťahov víta aktivitu OZ Myšlienka a keďže 

ju považuje za obohacujúcu v dianí mesta Galanta (nový prvok), odporúča pripraviť 

kompletný projekt na rok 2016 so zapracovaním všetkých podstatných náležitostí: 

- prevádzkové podmienky 

- technické zabezpečenie, resp. vizualizáciu a predložiť Komisii kultúry a medzimestských 

vzťahov na schválenie v roku 2016 s potrebným marketingom a propagáciou. Komisia 

zároveň deklaruje finančnú podporu pre tento projekt. 

Uznesenie bolo jednomyseľne odsúhlasené. 

Zsolt Takáč navrhol na septembrové zasadnutie pridať bod: Prerokovanie možnosti oživenia 

dychovky v meste Galanta. 

Mgr. Maťašovský sa informoval u Mgr. Petra Koleka na súdne pojednávanie ohľadom 

akademického sochára Ladislava Saba, a tak prítomných informoval o dianí na súde. 

Mgr. Ján Kolek informoval prítomných o zrealizovaných aktivitách: Galanta baví Mikulov, 

17.6. sa uskutoční úvodný otvárací koncert Kultúrneho leta na nádvorí NGK. Informoval 
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o viacerých kultúrnych podujatiach v letnom období, ktoré sú prehľadne zoradené v skladačke 

Kultúrne leto 2015.  

Rudolf Mézes informoval prítomných o vystúpení 100-členného symfonického orchestra 

z Maďarska v MsKS, a to dňa 28.7.2015. 

Mgr. Peter Kolek vyjadril sklamanie z toho, že na akcii Galanta baví Mikulov sa nezúčastnil 

žiadny z predstaviteľov Mesta Galanta a ani nepodali ospravedlnenie a vysvetlenie (okrem p. 

Takáča, ktorý sa dopredu ospravedlnil za neúčasť).  

Mgr. Ján Kolek – tento rok na Galanta baví Mikulov vystúpil spevácky zbor z Pustých sadov 

a retro skupina Tomáša Tótha a Zuzky Spevárovej, vystúpilo mesto Šumperk. 

PaedDr. Peter Černý navrhol pozvánky na podujatia zasielať na pracovný i súkromný email. 

 

Mgr. Peter Kolek poďakoval za prácu členom komisie za I. polrok 2015. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante, dňa 17.06.2015                                                                Mgr. Peter Kolek 

Zapísala: Mgr. Laura Matušová                   predseda komisie  


